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 2051 Biatorbágy, Baross Gábor utca 2/a. •Telefon310-174/112, 113, 142  

Fax: 06 23 310-135 • E-mail: polgarmester@ biatorbagy.hu • www.biatorbagy.hu 

Iktatószám: T-46-6/2012 Jegyzőkönyvvezető: Bognárné Kalicov Mária 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V  

Készült: Biatorbágy Város Önkormányzata Képviselő-testülete 2012. március 08-án megtartott 
rendkívüli üléséről. 
 
Jelen vannak: 
Tarjáni István polgármester 
Szakadáti László alpolgármester 
dr. Kovács András jegyző 
Barabás József képviselő 
Fekete Péter képviselő 
Kecskés László képviselő 
Dr. Kelemen Gáspár képviselő 
Koleszár Kázmér képviselő 
Dr. Lehel István képviselő 
Nagy Tibor képviselő 
Dr. Palovics Lajos képviselő 
Sólyomvári Béla képviselő 
Varga László képviselő 
Rack Ferencné Német Nemzetiségi Önkormányzat elnöke 
 
 
Az ülésen nem jelent meg: 
Kanaki Lefter Görög Kisebbségi Önkormányzat elnöke 
Fabók Gézáné Lengyel Kisebbségi Önkormányzat elnöke 
Popovics Tibor Ruszin Kisebbségi Önkormányzat elnöke 
 
Meghívottak: 
Dr. Révész Zoltán Aljegyző, Szervezési Osztályvezető 
Benedek Marianne Adóügyi Osztályvezető 
Berényi Ildikó Építéshatósági Osztályvezető 
Dobosy Gáborné Beruházási és Vagyongazdálkodási Osztályvezető 
Czuczor Orsolya Pénzügyi Osztályvezető 
Pomaházi Krisztina Igazgatási Osztályvezető 
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Tarjáni István: Köszöntötte a megjelenteket, megállapította, hogy a képviselő-testület 
határozatképes. Javasolta a kiküldött napirend elfogadását. 
 

Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testülete 10 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett 
(11 fő képviselő volt jelen a szavazáskor), határozathozatal mellőzésével – a következő napirendi 
pontok megtárgyalását fogadta el. 
 

Napirend 
 
1) Biatorbágy város oktatásfejlesztési koncepciójával összefüggő kérésekről 

Előadó: polgármester 

a) Megállapodás a Magyar Műhely Általános Művelődési Központ biatorbágyi tagintézményének 
elhelyezéséről 

b) Közoktatási megállapodás a Magyar Műhely Általános Művelődési Központtal 

2) Általános felhasználású és közvilágítási célú villamos energia beszerzésére indított közbeszerzési 
eljárás elbírálásáról (zárt) 
Előadó: polgármester 

 
Az ülésen állampolgári bejelentés nem volt. 
 
1.) Biatorbágy város oktatásfejlesztési koncepciójával összefüggő kérésekről 

Előadó: polgármester 

Tarjáni István: A napirendi pont két részből áll, az egyik egy oktatási a másik egy használati 
megállapodás a Magyar Műhely Alapítvánnyal. A testületi ülést megelőzően az oktatási 
bizottság rendkívüli ülésen tárgyalta a napirendet. Megkérte a bizottság elnökét, adjon 
tájékoztatást az ott elhangzottakról. 
 

Fekete Péter: Ez az anyag többször volt a bizottság előtt, mostanra elnyerte végső formáját. Két 
módosítás született, az egyik, hogy mindkét szerződés 2.) pontja úgy szól, hogy: 
 
„Szerződő felek rögzítik, hogy a Magyar Műhely Alapítvány, mint a Magyar Műhely Általános 
Művelődési Központ fenntartója a biatorbágyi családok kérésére kinyilvánította abbéli 
szándékát, hogy Biatorbágyon tagintézményt („tagintézmény”) kíván működtetni.” 

A másik módosítás polgármester úr javaslata alapján, melyet a bizottság támogatott, hogy 
mindkét szerződés 8 évre köttessék. 
 
Dr. Lehel István: Hozzászólását teljes terjedelmében a jegyzőkönyv melléklete tartalmazza. 
Előrebocsátotta, hogy hozzászólására a reagálásokat már nem fogja tudni meghallgatni, mivel 
el kell mennie. 
 
Dr. Lehel István képviselő 16 óra 20 perckor távozott és Nagy Tibor képviselő 16 óra 21 perckor 
megérkezett az ülésre. 
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Tarjáni István: A református iskola indításával kapcsolatban elmondta, hogy annak indítására 
vonatkozó kérelmet a jövő héten 2012. március 13-án tartandó rendkívüli ülésre fogják 
napirendre tűzni. 

Dr. Palovics Lajos: Jobbnak tartotta volna, ha egyszerre döntenek a két kérdésben. Véleménye, 
hogy nem kellene nemzetiségi és magyar oktatási intézményre külön választani az iskolát, 
továbbá nem kellene alapítványi és református intézményt elhelyezni ugyanazon épületben. Ez 
nehézségeket fog okozni a tantermek elosztásában. A Pest Megyei Kormánymegbízott levele sem 
bátorítja ezt az oktatási koncepciót. Elhangzott a közmeghallgatáson, de az egyházközségek 
megbeszélésein is elhangzott, hogy néhány család éppen elsős gyermekének iskolát létesíteni 
nem elegendő, hogy az az iskola komoly oktatási intézménnyé tudjon válni. 

Szakadáti László: Az elhangzott két véleményhez fűzte, melyek halogatnák a Biatorbágyi 
Általános Iskola átszervezését. Mind a katolikus vallású, mind a református hitet követő 
családok kifejezték abbéli szándékukat, hogy felekezetüknek megfelelő világnézetű oktatási 
intézménybe kívánják íratni gyermekeiket. A kereszténység nem csak vallás, hanem életmód és 
értékrendszer. A vallást az egyházközségben gyakorolják, de az életmódot az iskolákban 
szeretnék megalapozni. A képviselő-testület szándéka, hogy ennek a régóta megfogalmazott 
igénynek eleget tegyen. További vélemény volt, hogy nincs reális esély a református iskola 
elhelyezésére. Van rá esély, legalább hat konténer tantermet lehet kialakítani a biai iskolában. 
Bizonytalan volt, hogy az új iskolát mikorra lehet megépíteni, az elképzelések szerint 2014-re fog 
elkészülni. Dr. Lehel István hozzászólásából az derült ki, hogy támogatnák a keresztény iskolát, 
csak félnek ettől a lépéstől. Már pedig ezt a lépést vállalni kell. 

Dr. Kelemen Gáspár: Mint biatorbágyi lakos, mint képviselő, és mint, aki 50 évet eltöltött az 
oktatásban, úgy szólt hozzá a napirendhez. Egyrészt, ha megvalósul ez a koncepció, akkor 
három fajta rendszer fog működni. Az igazán jól működő rendszerek a homogén rendszerek. Ez a 
heterogén rendszer feszültségek forrása lehet. Másfelől azért nem szavazza meg, mert nem érzi, 
hogy akkora támogatottságot élvezne ez az oktatási koncepció a lakosok körében. Javasolná, 
hogy várjanak ezzel a döntéssel. Nem tudja elképzelni, hogy az alapítványi iskola oktatói 
nagyobb nemzeti szeretetre és keresztényibb látásra nevelnék diákjainkat. Megfelelőnek tartja a 
jelenlegi helyi alapképzést. 

Fekete Péter: Örömét fejezte ki, hogy a KDNP-nek elvi támogatását bírják, hogy világnézetileg 
elkötelezett oktatás működjön Biatorbágyon. Hogy mekkora az igény a felekezeti oktatási 
intézményekre, azt mutatja, hogy a környéki egyházi iskolákba mennyi gyermeket visznek el a 
szülők településünkről. 

Varga László: Egyfelől örült Dr. Lehel István hozzászólásának. Azzal kezdte felszólalását, hogy 
2010-es választási kampányban a Keresztény Demokrata Néppárt elsőnek lépett a nyilvánosság 
elé a kis iskolás modell bevezetésével. Másrészt 2007-ben viszont a KDNP még éppen a 
Disznólápán építendő „giga iskola” építését támogatta. A mai rendkívüli ülés tárgya az, hogy a 
mindenki által véleményeztetett együttműködési szerződést – amely egy hosszú előkészítő munka 
eredménye - a képviselő-testület jóváhagyja, erre most a KDNP képviseletében Dr. Lehel István 
arról nyilatkozik, hogy elvben támogatják ezt a folyamatot, de nem most kellene meglépni ezeket 
a lépéseket. Mint már említette, az, hogy ma itt erről a kérdésről dönt a testület, lezárása, 
mintegy négyhónapnyi munkának. Talán nem ez az időpont a legmegfelelőbb arra, hogy a 
KDNP kétkedését fejezze ki. Az ország önkormányzatainál különböző helyi sajátosságokat is 
figyelembe kell venni. Ilyen például, hogy többféle oktatásra lenne igény, hogy rengeteg a 
gyermek, akiket el kell tudni helyezni évről évre itt helyben, hogy Biatorbágy közösségét építsék.  

 



4 

 

Ha semmi más nem történik, mint, hogy a két felekezeti iskola indításával konkurenciát 
teremtünk az önkormányzati iskolának, ez önmagában talán nem indokolná ezt az átszervezést, 
de itt nem csak erről van szó, hanem az oktatás minőségi fejlesztéséről is, az angol oktatás 
fejlesztéséről, a sport lehetőségekről, iskolaotthonos oktatás bevezetéséről. Innen tekintve már 
ez a többféleség pozitív hatással lehet a helyi oktatásra, ezért teljes meggyőződéssel bátorítja 
képviselőtársait, hogy fogadják el a határozati javaslatot. 

Szakadáti László: Iskolát alapvetően a szülők akarata hozhat létre. Az önkormányzat feladata, 
hogy teret engedjen, ha az igény megalapozott. Ha valóban nincs itt a változás ideje a 
változtatásnak, azt a beiratkozás igazolni fogja. Ha nem jelentkeznek elegen a református vagy 
az alapítványi iskolába, akkor az önkormányzati iskolába fognak jelentkezni. 

Sólyomvári Béla: A KDNP véleménye tehát, hogy elvileg jó ötlet az intézmények szétválasztása, 
de politikailag kockázatos. Ha ez jó ötlet, akkor ki kell állni mellette. Másrészt, pedig a fejlődés 
záloga a vegyes iskolarendszer, ezért támogatta a javaslatot. 

Barabás József: Aggályos, hogy a református és katolikus hívek között feszültség kiváltója lehet 
az átszervezés. 

Tarjáni István: Egyenlő feltételeket igyekeznek biztosítani a két iskolának a feszültségeket 
elkerülendő. 

Barabás József: Ha igazán egyenlő feltételeket biztosít az önkormányzat, akkor egyszerre kellett 
volna mind a két intézményről szavazni. 

Tarjáni István: Az eredeti elképzelés ez volt, de a református iskola kérelme később érkezett, 
viszont az alapítványi iskolát sürgeti az idő, ezért nem egyszerre van a testület előtt a két 
intézmény kérelme. 

Dr. Kelemen Gáspár: Az oktatás az a terület, ahol egységes alapot kell kapnia a gyermeknek 
ahhoz, hogy a továbbtanulásnál jól szerepelhessen. Ezért van szükség a homogén oktatási 
rendszerre. 

Tarjáni István: Az oktatási bizottság módosításaival – melyeket a bizottság elnök ismertetett a 
napirend elején - tette fel szavazásra a napirendi pontot. 

 
Biatorbágy Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 9 igen szavazattal 1 nem ellenében, 1 
tartózkodás mellett (11 fő képviselő volt jelen a szavazáskor) – a következő határozatot hozta: 
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Biatorbágy Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

42/2012. (03.08.) Öh. sz. határozata 

 

Biatorbágy Város oktatásfejlesztési koncepciójával összefüggő kérdésekről 
Megállapodás a Magyar Műhely Alapítvány biatorbágyi tagintézményének 

elhelyezéséről 
 
Biatorbágy Város Önkormányzata Képviselő-testülete megtárgyalta a Magyar Műhely Alapítvány 
biatorbágyi tagintézményének elhelyezéséről szóló előterjesztést. 
 
A képviselő-testület a szerződést jóváhagyja. 

 
A szerződést a határozat melléklete tartalmazza. 

 

Biatorbágy Város Önkormányzata Képviselő-testületének 
43/2012. (03.08.) Öh. sz. határozata 

 

Biatorbágy Város oktatásfejlesztési koncepciójával összefüggő kérdésekről 
Közoktatási megállapodás a Magyar Műhely Alapítvánnyal 

 
Biatorbágy Város Önkormányzata Képviselő-testülete megtárgyalta a Magyar Műhely Alapítvány 
közoktatási megállapodásáról szóló előterjesztést. 
 
A képviselő-testület a megállapodást jóváhagyja. 

 
A megállapodást a határozat melléklete tartalmazza. 

 
 
 
Tarjáni István: Megköszönte a munkát, a nyílt ülést bezárta, és az utolsó napirend tárgyalására 
zárt ülést rendelt el. 
 

 

k.m.f. 

 

 Tarjáni István  dr. Kovács András 
 polgármester  jegyző 


